
Zápisnica zo zasadnutia výboru  

Slovenskej angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

 
Dátum: 21.5.2021, 17.00 hod 

Miesto: Hotel Kaskády  

Zúčastnení:  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH. – prezident SAS 

členovia výboru: MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., Doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD., MUDr. Katarína 
Dostálová, PhD. MPH., MUDr. Andrej Džupina, PhD., MBA. MUDr. Patrik Jakubek, MUDr. Dáša 
Kmecová, PhD, MUDr. Miroslav Širila,  MUDr. Ivar Vacula, PhD. 

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD., MUDr. Iveta Kopalová 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD. 

 

Program:  

Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru a následne jeho 
schválenie. 

Body programu:  

1) Otvorenie 

2) Príprava XXIX. Slovenského angiologického kongresu, 23.9.–25.9.2021, Tále 

3) 27. Česko-slovenské angiologické sympóziu, 29.-30.8.2021, Lednice – účasť S.A.S. 

4) Prehľad stavu aktivít S.A.S. – MZSR 

5) Materiál UEMS Division of Angiology/Vascular Medicine – európske štandardy postgraduálnej    
prípravy v angiológii 

6) Delegovanie zástupcov S.A.S. do medzinárodných štruktúr 

7) Rôzne 

K bodu programu č.2: Príprava XXIX. Slovenského angiologického kongresu, 23.9.–25.9.2021, Tále 



Prezident SAS predstavil harmonogram príprav s jednotlivými dátumami, návrh programu, ktorý 
z veľkej časti využil bloky pripravované na zrušený prezenčný kongres SAS 2020. Informoval o záujme 
firiem/vystavovateľov o účasť. Tento rok budú 2 generálni partneri (Servier, Alfasigma). Prioritne snaha 
o prezenčnú formu kongresu, v prípade horšej epidemiologickej situácie – hybridná forma. 

Súčasťou programu budú 3 workshopy, 17 odborných blokov, 5 firemných. Ide o tradičné bloky: 
Ml.angiológovia, Hotlines, Pro a Contra, 2 bloky interv. angiológie, právnicky/ekonomický blok, blok 
ESVM, preventívny blok, Diabetes a CLI, Môj pacient roka (potrebné skompletizovať), ale aj blok 
ambul.angiológov, liečba ulkusov DK, blok lymfologickej sekcie, atď. Firemné bloky: Servier, AlfaSigma, 
Bayer, Operativa, Pfizer, Boehringer – záujem o 1 prednášku, čakáme na ďalšie prihlášky. Workshopy: 
medicinálna pedikúra, Nordic walking/SM system, ABI/TBI.  

Predstavení boli zahraniční i domáci pozvaní hostia, pričom účasť zahraničných bude závisieť aj od 
aktuálnej epidemiologickej situácie.  

Dr.Jakubek prezentoval návrh bloku ambulantných angiológov koncipovaný ako diskusia s revíznymi 
lekármi, prisľúbená účasť z poisťovne Union, Dôvera, ochota je aj za VšZP. Potrebné zmestiť sa do limitu 
60 min. Dr.Jakubek bol poverený, aby do 2 týždňov predložil programovému výboru koncepciu tohto 
bloku.  

Súhlas s prednášajúcimi i témami „preventívneho“ bloku (ateroskleróza, liečba PCK9 inhibítormi).  

Potvrdené, že lymfologický blok a intervenčné bloky budú zložené z prednášok z min roku. 

Dr.Kopalová potvrdila organizáciu workshopu o meraní ABI/TBI.  

Pre rozsah programu bude potrebný väčšinou paralelný priebeh sekcií. 

Sprievodný program - Dr.Vacula potvrdil účasť D.Heribana, súčasťou sprievodného programu je aj 
Nordic walking a SM systém, čo zabezpečila Dr.Dostálová. Dr.Vacula vyzval členov výboru SAS 
k návrhom na sprievodný program do budúcna. 

Počas kongresu SAS budú odovzdané ocenenia jubilantom (Dr.Ambrózy – zlatá medaila, Dr.Bojdová – 
strieborná, Dr.Kmecová – bronzová, Dr. Roztočil – ďakovný list výboru SAS).  

K bodu programu č.3:  27. Česko-slovenské angiologické sympózium, 29.-30.8.2021, Lednice – účasť 
S.A.S. Prezident SAS informoval o postupe Českej Angiologickej Spoločnosti (ČAS), ktorá zmenila termín 
27. ročníka bez predchádzajúcej konzultácie s výborom S.A.S. a bez následného aktívneho 
informovania výboru S.A.S., ako aj bez oslovenia výboru S.A.S. na spoluúčasť pri tvorbe odborných 
blokov. Nadniesol otázky smerujúce jednak k postoju výboru SAS k tohtoročnej situácii i k smerovaniu 
do budúcna. Všetci členovia výboru sa vyslovili za vyslovenie výhrady, ale zároveň za pokračovanie 
v spolupráci a za nastavenie spôsobu komunikácie a spoločnej prípravy ČS sympózia. Doc. Maďarič bol 
poverený zaslať list/mail prezidentke ČAS, v ktorom by bolo vyjadrené poľutovanie nad postupom ČAS 
a odporúčanie vedeckého sekretára SAS ako osoby na komunikáciu programu ČS sympózia do 
budúcnosti a súčasne člena organizačného výboru sympózia.  

K bodu programu č.4:  Prehľad stavu aktivít S.A.S. – MZSR 

1. Odborná pracovná skupina C pre KV systém  



- Dr.Vacula informoval, že bola schválená možnosť preskripcie všetkých síl statínov pre 
angiológov (od 6/2021). Bola podaná aj žiadosť o úpravu, zrušenie preskripčných 
obmedzení pre NOAK, zatiaľ neprišla odpoveď. V diskusii zdôraznené, že treba pokračovať 
v aktivite za účelom zmeny.  

2. Štandardné diagnostické a liečebné postupy  

- Doc.Maďarič poďakoval autorom postupov už zverejnených (Dr.Džupinovi a Dr.Špakovi) 
ako aj už odovzdaných (Dr.Kmecová, Dr.Vacula). Povzbudil k práci na ostatných témach, je 
čas do jesene – snaha o finalizáciu do ďalšieho zasadnutia výboru SAS.  

- Dr.Ambrózy má pripravený materiál k CHVO – rozošle členom výboru SAS na posúdenie. 

3. Akreditačné konanie v angiológii  

- Doc. Maďarič informoval, že Akreditačná komisia MZSR schválila akreditáciu pre 
špecializačnú prípravu v odbore angiológia pre Kliniku angiológie LFUK a NÚSCH, a.s. 

- Prebehla diskusia k žiadosti o reakreditáciu LF SZU, ku ktorej sa výbor SAS nedávno 
písomne vyjadroval na vyzvanie akreditačnej komisie MZSR – členovia výboru sa v diskusii 
kriticky vyjadrili k tejto žiadosti  

- Dr.Džupina ako hlavný odborník MZSR pre angiológiu, ktorý bol akreditačnou komisiou tiež 
v tejto veci oslovený, zaslal podobne ako Výbor SAS stanovisko, že 2 akreditované 
pracoviská pre špecializačnú prípravu v SR postačujú, so zdôraznením potreby plnej 
akceptácie už absolvovanej prípravy pri prehlásení sa lekárov v príprave do inej 
akreditovanej inštitúcie.  

K bodu programu č.5:  Materiál UEMS Division of Angiology/Vascular Medicine – európske štandardy 
postgraduálnej prípravy v angiológii  

Doc.Maďarič informoval, že UEMS Division of Angiology/Vascular Medicine zaslal zástupcovi za SR – 
Dr.Ambrózy - pripravovaný dokument – európske štandardy postgraduálnej prípravy v angiológii na 
pripomienkovanie. Je potrebné, aby bol materiál zhodnotený a pripomienkovaný. Dr. Ambrózy 
uviedol, že materiál začal byť pripravovaný pred cca 15 rokmi, preto môže obsahovať už nerelevantné 
informácie a treba ho prepracovať, na pripomienkovanie je niekoľko mesiacov. Doc. Maďarič uviedol, 
že s pripomienkovaním už začal a tieto prezentoval členom výboru. Po diskusii sa dohodlo, že materiál 
sa rozpošle niektorým členom výboru a dozornej rady SAS k pripomienkovaniu a následne sa zašle 
UEMS stanovisko za SAS.  

K bodu programu č.6: Delegovanie zástupcov S.A.S. do medzinárodných štruktúr 

Doc. Maďarič navrhol, aby výbor SAS pravidelne delegoval svojich zástupcov do európskych angiol. 
štruktúr. V rámci aktualizácie navrhol kandidátov. V diskusii vyslovený názor, SAS by sa mala najviac 
aktivizovať v práci v ESVM, UEMS a IUA. Po diskusii boli do jednotlivých inštitúcii schválený títo 
kandidáti.  

• ESVM – The European Society of Vascular Medicine – Doc. Maďarič - schválený 
• CEVF – Central European Vascular Forum – prof. Štvrtinová  
• VAS – European Independent Foundation in Angiology / Vascular Medicine – kandidát 

nenavrhnutý – prekrývanie aktivít s ESVM 
• UEMS – The European Union of Medical Specialists – navrhnutá a schválená Doc. Čelovská 
• IUA – International Union of Angiology - navrhnutý a schválený Dr.Vacula 
• UIP – International Union of Phlebology- navrhnutý a schválený Dr.Šumaj 



Zároveň bude treba aktualizovať, doplniť zástupcov za SAS v jednotlivých výboroch ESVM (Scientific 
Committee, Continuous professional development, Integrated care pathways, New member countries, 
Training programme, atď.).  

K bodu programu č.7: Rôzne 

A) Doc Maďarič informoval o schválení vzniku Sekcie intervenčnej angiológie SAS zo strany SLS – 
schválené hlasovaním prezídia SLS 16.4.2021. Doteraz sa prihlásilo 35 členov. Bude potrebné 
zorganizovať voľby výboru a dozornej rady tejto sekcie. Už boli rozoslané emaily ohľadom záujmu 
o kandidatúru. Volebnú komisiu pre tieto voľby budú tvoriť členovia dozornej rady SAS. Voľby 
prebehnú elektronicky – malo by to byť koncom mája/zač júna 2021. JUDr. Mistríková bude 
pozorovateľkou za SLS.  

B) plán aktivít SAS: Doc Maďarič predstavil plánované podujatia, kde by mala byť aktívna účasť za SAS: 
27. česko-slovenské angiologické sympózium, Lednice, 29.-30.08.2021, VII. Congress of the ESVM 02.-
04.09.2021 – London – Virtual Meeting, XXIX. Slovenský angiologický kongres – 23.-25.09.2021, Hotel 
Partizán, Tále, 24.slovenský kongres cievnej chirurgie – 18.-20.11.202, 11. Angiologický deň NÚSCH – 
26.11.2021, Kongres prakt. Lekárov 14.-16.10. 

Doc. Maďarič informoval, že je snaha o pokračovanie v organizovaní „školy mladých angiológov“. 
Okrem vzdelávania (škola ml angiológov) je na zváženie podpora zo strany SAS pre mladých lekárov 
v príprave z angiológie napr aj preplatením účasti na zahraničnom kongrese, či medzinárodnej škole 
mladých angiológov organizovanej IUA v Prahe.  

C) Aktuality v cievnej medicíne – Doc. Maďarič poďakoval prispievateľom do tohoto úspešného 
projektu, ktorý má dobrú odbornú úroveň (pridelené ISSN) a širokú pozitívnu odozvu.  

D) Žiadosť o rozšírenie preskripčného obmedzenia pre odbor angiológia pre produkt Actiocoat Flex 3: 
Doc. Madarič informoval o žiadosti od firmy dodávajúcej špeciálne krytie o podporu zo strany SAS 
o rozšírenie preskripčného obmedzenia aj pre angiológov. Po diskusii zhoda, že výbor SAS nemá dôvod 
nepodporiť žiadosť firmy, ale SAS nebude autorom žiadosti. Výbor SAS môže napísať podporné 
stanovisko, ale vhodná by bola prezentácia produktu na kongrese SAS. 

E) ÚDZS – Doc.Maďarič informoval, že ÚDZS požiadal o návrhy členov zo SAS ako odborných 
posudzovateľov pre ÚDZS. Doteraz tieto hodnotenia vykonávali Doc. Maďarič, prim.Špak, prim.Koščo. 
Dr.Džupina informoval, že ako hlavný odborník MZSR pre angiologiu bol tiež vyzvaný na zaslanie 
kandidátov. Po diskusií výbor odsúhlasil týchto kandidátov: Dr.Širila, Dr.Dostálová, Dr.Džupina, 
Dr.Vacula.  

F) vnútorný poriadok SAS – Doc.Maďarič informoval, že vzhľadom k upraveným stanovám SLS bol 
dozornou radou SAS upravený Vnútorný poriadok SAS. Tento upravený poriadok bude zaslaný členom 
výboru SAS k posúdeniu. Od JUDr. Mistríkovej sa zistí, či takého úpravy vyplývajúce z úprav v stanovách 
SAS musia prejsť schvaľovaním valného zhromaždenia SAS. 



G) Dr.Džupina – informoval o práci na zmenách indik. obmedzení kúpeľnej liečby v oblasti angiológie -
prebehla diskusia o indikáciách, definitívne budú úpravy zrealizované po internetovom
pripomienkovaní.

H) Dr.Džupina – informoval o návrhu na zmenu MKCH klasifikácie diagnóz. Návrhy k angio MKCH
diagnózam sa rozpošlú členom výboru na posúdenie a pripomienky.

J) Dr.Dostálová – návrh pre členov výboru SAS aby sa zapojili do 3-ročného špecializačného štúdia MPH,
prínos pre angiológov v riadiacej funkcii, forma odborného rastu.

Termín ďalšej schôdze výboru SAS: 22.9.2021 o 17.30 hod, Hotel Partizán, Tále. 

  Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.         MUDr. I. Vacula, PhD.    

prezident S.A.S. SLS vedecký sekretár S.A.S. SLS 

        Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.              MUDr. E. Bojdová 

 viceprezident S.A.S. SLS   predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

V Sielnici 21.5.2021  Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


